
Byla to zatím v dějinách válka 

nejrozsáhlejší a nejbrutálnější. Přímé 

válečné výdaje činily podle skromných 

odhadů více než 935 miliard dolarů 

a za ně „se pořídilo“ 60 milionů mrt-

vých  a 35 milionů trvale zmrzačených 

lidí nehledě na tisíce rozbombardo-

vaných měst a vypálených vesnic, na 

škody na psychice lidí, kteří přežili 

hrůzy válečných operací, bombardo-

vání nebo vyhlazovací tábory. Mezi 

těmi 60 miliony mrtvých jsou jako 

malá zrnéčka i tři naši spoluobčané. 

Z terezínské Malé pevnosti se nevrátil 

dělník Josef Kasalický a na smrt do 

terezínského ghetta byli odvlečeni 

stařičtí manželé Františka a Alfred 

Goldbergerovi, kteří tu žili z malého 

krámu. Na oba si dobře pamatuji. 

Jako kluci jsme si do jejich krámu 

chodili za pětník pro kuličky a pan 

Goldberger (každý mu říkal Kol-

bert) sedával v nedělní odpoledne 

v hospodě U Doležalů u sousedského 

mariáše a kouřil přitom dlouhý dout-

ník. Ten, když se přišel rozloučit 

s mým dědou, starým rakouským vo-

jákem, řekl smutně: „Stando, když jsi 

šel do války, měl jsi přece jen naději, 

že se vrátíš. Já tu naději nemám“.   

Je nesporným faktem, že rozhodu-

jící zásluhu na porážce nacistic-

kého Německa a tedy i na záchraně 

našeho národa před vyhubením má 

tehdejší Sovětský svaz a nic na tom 

nezmění  to, co přišlo později. Nic, 

co se jednou stalo, se nedá odestát. 

Jak za války smýšleli Češi, s jakými 

obavami a s jakou nadějí se upínali 

na východ, vyjádřil básník František 

Hrubín v básni Stalingrad. Úryvky 

z ní otiskujeme. V květnu 1945 byli 

sovětští vojáci našimi osvoboditeli 

a jako takové je u vodolské silnice rá-

no 9. května vítali i máslovičtí občané. 

Pamatuji si, jak je starý Blahuš zdra-

vil zdviženou zaťatou pěstí a moc ho 

těšilo, když mu někteří vojáci stej-

ným způsobem odpovídali. Neznalé 

mládeži vysvětloval, že to je starý ko-

munistický revoluční pozdrav.

Sedmdesát let je dlouhá doba a jen 

málo dosud žijících si tehdejší událos-

ti pamatuje a zdá se, že některým 

politikům otrnulo a začínají znovu 

koketovat s myšlenkou, že spory mezi 

státy a národy se dají řešit opět silou. 

Připomínat si s jakými válečnými 

hrůzami jsou podobná silová řešení 

spojena, by mělo být hlavním 

poučením nastávajícího výročí.

  v-ch-

                                                        

                                                    v-ch-

Sedmdesáté výročí ukončení 2. 

světové války vzpomene zastupitelst-

vo obce položením kytice k pomníku 

obětem obou válek v předvečer svát-

ku 7. května. 

Na vědomost
se dává...

Zpravodaj Obecního úřadu Máslovice
Ročník XXI                               Číslo 2                     Duben 2015 
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PŘED 70 LETY SKONČILA DRUHÁ 
SVĚTOVÁ VÁLKA 

František Hrubín
Stalingrad  (Úryvky)

Ti, kteří se dnes potkávají,
na chvíli odloží svůj kříž
tisíce křížů potěžkají
v tom jménu, které šeptat smíš,
jen šeptat, šeptat prozatím...
Až do konce jsme všichni s ním!

V šelestu novin sesouvá se
šedivé ráno v tramvajích
a v popel obrací se zase
kraj za krajem, a po krajích
smrt shání zbytky lidských stád.
Chraň, Pane, město Stalingrad! 

Za hrobem hrob tam vyskakuje
jak po dešťových kapkách prach
a oře hrůzy hřebelcuje
noc, která přešla po špičkách
okolo doufajících Čech.
Tam umírá se v zástupech.

Až sem je slyšet matky vzlykat,
a našim – milostiv jim buď! -
zde v městě dosud bez barikád
jen úzkost potrhala hruď,
Jen úzkost zatím – zatím snad.
Chraň, Pane, město Stalingrad!
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� Poprvé v tomto roce se sešlo na své řádné schůzi dne 

26. února za účasti pěti členů (dva omluveni pro nemoc) a  

čtrnácti občanů. Po projednání  úvodních procedurálních 

otázek (schválení programu, zapisovatelky, ověřovatelů zá-

pisu a schválení zápisu z minulé schůze) přijalo zastupitel-

stvo jako první usnesení rozpočtové opatření č.1, kterými 

se upravila rozpočtovaná částka příjmu za přenesený výkon 

státní správy ve výši 57 tis. Kč na skutečně přidělených 59,7 

tis. Kč. Na dotaz  zastupitelky paní Vojtíškové proč tuto in-

formaci nedostali zastupitelé předem sdělila starostka, že 

tento návrh předložila účetní v den konání schůze. Usnesení 

bylo schváleno čtyřmi hlasy při jednom zdržení. V dalším 

jednání informovala předsedkyně inventarizační komise 

paní Šaňková o proběhlé inventarizaci majetku obce včetně 

mateřské školy a muzea. Komise nezjistila při inventarizaci 

žádné závady. Zprávu inventarizační komise vzalo zastupi-

telstvo na vědomí. 

� Dalším bodem jednání bylo delegování zástupce obce 

na valnou hromadu akcionářů Vodáren Kladno-Mělník. 

Paní Vojtíšková se optala, proč nebyla tato informace dána 

zastupitelům v předstihu. Předsedající starostka odpověděla, 

že tato informace přišla do datové schránky v den konání 

naší schůze. Požadavek K. Vojtíškové, aby byl proto tento 

bod odložen na příští schůzi ostatní zastupitelé odmítli a na 

valnou hromadu byla čtyřmi hlasy při jednom zdržení de-

legována starostka obce a jako její zástupci pánové Libor 

Lesák z Kralup a Tomáš Hrodek z Neratovic.

� Pak následovalo schválení organizačních směrnic obce 

na základě doporučení kontrolního odboru krajského úřadu. 

Tento bod byl odložen z minulé schůze pro nedostatek času, 

aby se s nimi mohli zastupitelé podrobně seznámit. Před tou-

to schůzí byly směrnice probírány na pracovních setkáních 

zastupitelů, starostka do nich zapracovala některé vznesené 

připomínky a rozeslala je e-mailem zastupitelům. Jedná se 

o čtrnáct směrnic. O směrnicích se rozvinula širší diskuse 

o jejich obsahu, potřebě (některé obce žádné směrnice 

nemají, jiné jich mají velký počet), jejich potřeba závisí 

na velikosti obce a složitosti její problematiky. Po diskusi 

schválili zastupitelé čtyřmi hlasy při jednom zdržení 

směrnice v předloženém znění s tím, že mohou být podle 

získaných zkušeností podle potřeby v budoucnu měněny. 

� Poslední tři usnesení byla přijata jednomyslně, první dvě 

z nich prakticky bez diskuse. Jedná se o zřízení věcného 

břemene pro ČEZ v ulici Dolánecká (parc. č. 66/34), 

přistoupení obce do Fondu Zlatého pruhu Polabí, což je ne-

zisková organizace propagující obce na akcích cestovního 

ruchu. Cena za členství ve fondu je 2 Kč za obyvatele za 

rok. Menší diskuse se rozvinula kolem návrhu K. Vojtíškové, 

aby kontrolní a fi nanční výbor byly pověřeny souhrnnou  

kontrolou investiční akce zástavby v lokalitě 1/6. Impul-

sem k jejímu návrhu bylo odmítnutí jejího článku do obec-

ního zpravodaje, ve kterém předložila tabulku o nákladech 

a výnosech této akce s tím, že takovou akci je třeba posuzo-

vat na základě komplexního hodnocení. Oba výbory mají 

předložit takovéto komplexní hodnocení do konce června 

t.r.

� V závěrečném bodě informovala starostka o výsledku 

jednání o zamýšlené   diskusi rodičů o problémech mateřské 

školy bez její ředitelky s nezávislým moderátorem.  Zorga-

nizování této schůze se ujaly zastupitelky K. Vojtíšková a A. 

Zoulová. 

 

� � � Podruhé se sešlo zastupitelstvo na veřejné schůzi 2. 

dubna za plné účasti zastupitelů  a sedmi občanů. Při projed-

návání úvodních procedurálních otázek navrhla K.Vojtíšková 

úpravu jednacího řádu, podle které by měla starostka sdělit 

zastupitelům předem  nejpozději v den konání schůze přesné 

znění svých návrhů na usnesení k bodům, které navrhuje do 

programu schůze. Návrh nebyl po diskusi schválen pěti hlasy, 

jeden hlas byl proti a jeden se zdržel hlasování. Jednomysl-

ným schválením usnesení bylo přijato rozpočtové opatření, 

kterým se zvýšily rozpočtovaný příjem za poplatky ze psů 

ze 6000 Kč na 6900 Kč podle skutečnosti a  příjmy místní 

správy ze zvýšily o 12000 Kč, kterými byly obci uhrazeny 

náklady obce na pohřeb p. Roudného. Na straně výdajů byla 

podle skutečnosti zvýšena položka na stravování důchodců 

o 5000 Kč a položka výdajů na volný čas dětí a mládeže o 25 

000 Kč, což je odměna keramičky, která nebyla vyplacena 

v minulém roce a vyplácela se až letos. Další bod jednání 

se týkal také fi nančních záležitostí. Na základě skutečnosti, 

že obec má na běžných účtech s velmi nízkým úrokem 

u Poštovní spořitelny a ČNB uloženo celkem přibližně 3,5 

mil. Kč, které všechny nebude v dohledné době potřebovat, 

bylo usneseno uložit dva miliony na spořícím účtu u J&T 

banky na vyšší úrok a to tak, že se jeden milion uloží na do-

bu jednoho roku a druhý na dobu dvou let, oba bez možnosti 

předčasného výběru. Usnesení bylo schváleno čtyřmi hlasy, 

dva byli proti a jeden se zdržel hlasování. 

� Jednomyslně schválilo zastupitelstvo smlouvu s architek-

tonickým a projektovým ateliérem APA na zpracování pro-

jektové dokumentace na rekonstrukci hospody podle studie, 

která byla v soutěži návrhů vyhodnocena za nejlepší.        

� V dalším jednání se zastupitelstvo zabývalo vydáváním 

obecního zpravodaje. V této souvislosti schválilo statut 

zpravodaje jako základní směrnici pro jeho vydávání, a to 

většinou pěti hlasů proti dvěma, dále schválilo většinou pěti 

hlasů proti jednomu a s jedním zdržením ustavení redakční 

rady, šesti hlasy při jednom zdržení jmenovalo do redakční 

rady Josefa Břečku, Lenku Chadimovou, Petra Olberta, 

Kateřinu Vojtíškovou a Andreu Zoulovou, pěti hlasy při jed-

nom proti a jednom zdržení jmenovalo Kateřinu Vojtíškovou 

předsedkyní redakční rady a jednomyslně Vladimíra Cha-

JEDNALO OBECNÍ ZASTUPITELSTVO 
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Zásluhou nakladatelství Argo byl v posledních letech vydán 

český překlad rozsáhlého sedmisvazkového díla romantického 

historika Františka Xavera Hebera Böhmens Burgen, Westen 

und Burgschlösser  (České hrady, zámky a tvrze) z let 1844-

1849. U jednotlivých objektů je uveden jejich popis, historie 

i pověsti, které se k nim vážou, a u některých je text doprovázen 

kresbou jejich vzhledu v době psaní díla, tedy v polovině 19. 

století. Z obsahu 4. dílu českého překladu jsme vybrali hradní 

zříceninu nám nejbližší – libčický „Hrádek“, podle Hebera 

Liběhrad. Píše o něm mj. toto: „ Když z hrdého hlavního města 

Čech ujdeme asi dvě malé míle na sever podle toku majestát-

ní Vltavy, uvidíme na jejím levém břehu nad farní vsí Libčice 

podivně tvarovanou skálu. Své stěny zvedá téměř kolmo z vody 

hladké jako zrcadlo a její čelo zdobí několik zvetšelých zřícenin, 

které kdysi patřily pevnému hradu Liběhrad.“ Dále pokračuje 

Heber citací kronikáře Václava Hájka z Libočan z roku 1540, 

kterého ovšem historici považují spíše za bajkaře než solidního 

kronikáře. Hájek píše o založení Liběhradu bájnou kněžnou 

Libuší. Hradu bylo dáno jméno Liběhrad kvůli zalíbení, které 

měla ve svých družkách, a ves pod hradem u vody založená 

nazvána prý rovněž po Libuši.

K hradu se váže pověst o podzemní chodbě k hradu Okoř. 

Heber o ní píše toto: 

„Jednomu sedlákovi,který oral na  polích sousední vsi Chýnov 

se náhle probořil pluh a když ho chtěl vytáhnout, povšiml si po 

obou stranách  chodby vedoucí směrem k Liběhradu. Sotva to 

vešlo ve známost, hned se vyskytlo  množství odvážlivců hod-

lajících chodbu prozkoumat a pokud možno v ní najít poklad, 

Vyzbrojeni lucernami se vydali na pouť pod zem, procházeli 

štolou  v obou směrech, pokud lampy hořely, a rozmrzelí se 

vrátili, aniž nalezli cokoli pozoruhodného. Po tomto neuspoko-

jivém průzkumu bylo celé místo opět zasypáno, navršili na ně 

ornici a pluh nad touto tajemnou chodbou  vyorává brázdy jako 

před tím.“  

K historii Liběhradu dodáváme, že jeho zánik dokončil odstřel 

libčické skály při stavbě železnice z Prahy do Drážďan.  v-ch

lupného nadále redaktorem zpravodaje.

� Jednomyslně také schválilo v dalším jednání úpravu 

směrnice o veřejných zakázkách, kde v odst. 4. změnilo 

hodnotové rozpětí zakázky z 20 001 – 100 000 Kč na 50 

001 – 100 000 Kč bez DPH. Stejně tak usneslo podat žádost 

o dotaci na rekonstrukci veřejného osvětlení podle projektu 

fi rmy SATHEA. 

� V různém podala starostka řadu informací, např. o rezig-

naci dr. Paláka na předsednictví přestupkové komise, kde 

bude třeba najít náhradníka s právnickým vzděláním. Dr. 

Palák rezignoval také na funkci předsedy Svazku obcí Dolní 

Povltaví, novým předsedou byl zvolen Ivo Kurhajec, staros-

ta Klecan, prvním místopředsedou Ondřej Bačina a druhým 

Vladimíra Sýkorová. Informovala také o účasti našeho 

muzea na Národním dnu České republiky na EXPO 2015 

na náklady pořadatelů. Řada dalších podaných informací je 

uvedena na jiných místech zpravodaje nebo v plném znění 

v zápise ze schůze.

� V diskusi se hodnotily výsledky schůzky rodičů k mateřské 

škole a zodpovězeny některé dotazy např. k zápisům ze 

schůzí zastupitelstva, k užívání cyklostezky a zajišťování 

pořádku na veřejných prostranstvích. v-ch-

Z HISTORIE NAŠEHO KRAJEZ HISTORIE NAŠEHO KRAJE
LIBĚHRAD V DÍLE FR. X. HEBERA LIBĚHRAD V DÍLE FR. X. HEBERA 

Letos nám přálo počasí a počet návštěvníků se vyšplhal na 850 osob. Většina poctivě „šlapala“, i když někteří jen ty 

trasy nejkratší. K dobré náladě pochodníků přispěly vydatně Máslovické drnkačky a Vlak do Dobříše, dětem se líbilo 

Divadlo Jeníčka a Mařenky (i když se dostavila jen Mařenka), papírová dílna a soutěže. Na máslo se stlouklo 20 litrů 

smetany, kterou nám sponzorsky věnovala fi rma Alimpex. Tradičně nejvíce turistů vycházelo z Kralup. Muzeum ten 

den navštívilo 296 osob. Velké poděkování patří těm, kdo se zasloužili o bezproblémový průběh celého dne. Mohli 

jste je potkat na jednotlivých startech,  v pokladnách, u stánku s pitím, při psaní diplomů, při hrách dětí a ranním či 

závěrečném úklidu.  V. Sýkorová 

MÁSLOVICKÁ ŠLÁPOTA
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 Náhlé události prostřednictvím sms 
zpráv – před časem náhle vypnuli elektrický proud. Rozeslala 

jsem sms zprávu těm, jejichž číslo mám v mobilním telefonu. 

Pokud je více zájemců o dodání telefonické zprávy v případě 

náhlé poruchy, prosím o zaslání sms zprávy s příjmením osoby, 

která si tyto informace přeje dostávat. Naopak, kdo sms dostal 

a nechce dostávat, ať pošle zprávu, že si zasílání nepřeje. 

 Pravidelný svoz bioodpadů budou pro naši obec 

zajišťovat dvě fi rmy. ASA Praha, která vyváží popelnice na biood-

pad, a Dobrá farma Máslovice, kam je možné bioodpad dovézt. 

 Žádosti o dotace podal obecní úřad dvě. Jed-

nu jsme podali za mateřskou školu na zabezpečení ochrany 

mateřské školy (tuto dotaci vypsalo ministerstvo školství) 

a druhou na výměnu veřejného osvětlení v obci (tuto dotaci 

vypsal Krajský úřad Středočeského kraje).  

 Úklid v obci a přilehlém okolí. V březnu 

(21.) a v dubnu (18.) se sešli na výzvu obecního úřadu dobro-

volníci z řad našich občanů a čistili  na obou stranách obce 

škarpy od poházených odpadků. 18. v sobotu v rámci celos-

tátní akce Ukliďme Česko kromě škarp vyčistili i naučnou 

stezku až k přívozu a zahradu mateřské školy. Je dobře, že 

se stále najde pár lidí ochotných věnovat svůj volný čas 

k vylepšení  prostředí, ve kterém žijeme.

 Prezentace obce na veletrhu Regiony 

v rámci stánku Středočeského kraje proběhla v sobotu 18. 

dubna. Zúčastnila se jí starostka obce a Miluška Švarcová, 

která ukazovala návštěvníkům, jak se tvoří fi gurky z másla. 

Někteří z nich našli i odvahu si to také vyzkoušet. 

  Dětský den se uskuteční v sobotu 30. května od 

10 hodin na hřišti. Pořádá obecní úřad.

 Den svazku obcí Sousedé se spolu 
baví v Dolním Povltaví se uskuteční v sobotu 23. 

května v Panenských Břežanech. Program bude vyvěšen na 

webových stránkách obce a na obou nástěnkách. Za naši obec 

se zúčastní nohejbalisté i nohejbalistky, děti na vybíjenou 

a doufám, že i fotbalisté. Jsou připravena i jiná sportovní 

klání, která zvou k účasti hlavně rodiny s dětmi. Pro ně je 

připraven i další zajímavý program. 

 Cyklistický závod „XCO Beckov“  pro 

děti i dospělé se uskuteční v neděli 24. května u Klíčan. Po-

drobné informace a přihlášku mohou zájemci najít na www.

xcobeckov.cz. 

 Hlášení rozhlasu je vzápětí vyvěšováno na we-

bové stránky, aby informace byly dostupné i těm, kteří hlášení 

neslyšeli.  V. Sýkorová

INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU

Ve čtvrtek 30. dubna proběhnou pod vedením Hanky Švitorkové tradiční čarodějnické hry pro děti. Sraz je na hřišti v 17 

hodin. Po skončení her bude v doprovodu dětí přenesena na náves májka, kde ji děti nazdobí a potom bude slavnostně 

vztyčena. Prosíme tatínky i maminky a ostatní občany, aby pomohli v sobotu 25. dubna uklidit prostor hřiště a donést dřevo 

na čarodějnickou vatru. Sraz bude v 9 hodin na hřišti. Přijďte pomoci s vlastním pracovním nářadím. Pavel Šertler

ČARODĚJNICKÉ HRY A STAVĚNÍ MÁJE

Na žádost paní Litošové zveřejňuje 

redakce výzvu k větší ohleduplnos-

ti ke spoluobčanům nejen z hlediska 

znečišťování veřejných prostranství, ale 

i hlediska rušení nočního klidu. Podle je-

jího sdělení se  z pátku na sobotu  (10./11. 

dubna)  procházela po půlnoci Šáleckou 

ulicí  postava se  světlým labradorem. 

Litošovi mají na dvorku dva psy a dove-

dete si představit, jaký vznikl randál. 

Takže venčete své miláčky v rozumnou 

dobu a uklízejte po nich. 

VÝZVA PEJSKAŘŮM 
Je tomu již neuvěřitelných 20 let, co Máslovické drnkačky rozdávají radost 

svými písněmi a přispívají ke zdaru mnoha akcí. V současné sestavě působí 

Jirka Machačka, Miluška Švarcová, Jirka Křivánek Pavel Šertler, příležitostně 

Honza Galbavý a hudební benjamínek Jirka Švarc. Kapelou prošli též Mirek 

Burian, Honza Bošina, Hanka Malá, Jirka Oktábec, Petr Chadima a Mirek Mar-

vánek.

Své hudební výročí si připomeneme na hřišti v Máslovicích v sobotu 30. 

května od 14-ti hodin. Kromě Drnkaček budou odpoledne a večer hudbou 

zpříjemňovat také naši kamarádi, kapela Watseka z Prahy a  kapela Pracka ze 

Zábřeha. Občerstvení zajistí kamarádi ze Shooters. Večer zapálíme táborák 

a budeme se bavit, dokud nás to bude bavit. 

Zveme všechny naše příznivce a těšíme se, že naše kulaté výročí oslavíme 

spolu. Protože kdyby nebylo pro koho hrát, nebylo by ani výročí. A my věříme, 

že se s vaší přízní dočkáme i výročí dalších. Pavel Šertler

MÁSLOVICKÉ DRNKAČKY SLAVÍ
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Pro přetrvávající spory o fungování mateřské školy se zastu-

pitelstvo obce rozhodlo uspořádat diskusi rodičů na toto téma. 

Spolu s Kateřinou Vojtíškovou jsme připravily schůzku rodičů, 

kterou vedla nestranná odbornice na komunikaci facilitátorka 

Mgr. Martina Tesařová. 

Cílem dvouhodinového setkání bylo prodiskutovat, jakou 

školku si rodiče představují  pro své děti a shromáždit názory 

o kladech a záporech fungování školky z pohledu rodičů. To pak 

může sloužit jako podklad pro komunikaci s vedením školky. 

Setkání proběhlo 26. března v knihovně bez účasti paní ředitelky 

tak, aby měli rodiče dostatek prostoru se svobodně anonymně 

vyjádřit k tématu. Vybírám  podstatné a nejdůležitější náměty 

včetně příkladů citace rodičů.

Rodiče považují za hlavní klady MŠ:
� Vybavení budovy, velké prostory uvnitř i venku

� Individuální přístup k dětem („Děti nejsou nuceny do jídla“)

� Nedávné prodloužení pracovní doby

� Duševní rozvoj dětí („Výborná znalost básniček, písniček, 

názvů rostlin a zvířat“)

� Spokojenost většiny dětí („Děti chodí do školky rády“)

Rodiče považují za hlavní zápory MŠ:
� Nedostatečný pohyb dětí, nejen venku

� Přehnaný strach učitelek („Nechtějí děti pouštět na hrací prvky 

na zahradě“)

� Vyšší věk personálu („Nedoběhnou děti“)

� Nedostatečná příprava předškoláků („S pracovními listy se 

začíná v listopadu. To je pozdě.“)

� Spánek po obědě u starších dětí

� Adaptace dětí v prvních dnech školky („Na rodiče je vyvíjen 

nátlak, že když dítě pláče, aby si je radši nechali doma.“)

Z dalších návrhů rodičů zmíním:
� Doplnit vybavení pro hry venku: míče, koloběžky, vybavení na 

písek, dětské tunely

� Rozšířit pohybové hry, připravit nové hry, inovovat aktivity, 

zabavit a zaujmout

Byla jsem pověřena seznámit paní ředitelku H. Voříškovou 

s výsledky, projednat s ní jednotlivé body a náměty na zlepšení 

a diskutovat o možných změnách. Předmětem jednání byl také 

její případný odchod z funkce. Paní ředitelka mě ujistila, že bude 

zastupitelstvo o svém odchodu včas písemně informovat nejméně 

půl roku před ukončením, aby bylo možné včas vypsat výběrové 

řízení.

Ke konkrétním námětům se paní ředitelka vyjádřila následovně. 

Pobyt venku se řídí rozptylovými podmínkami a závisí na počasí. 

Někdy se věnují oslavě narozenin či jiné práci, a proto jdou děti 

ven později. S nadcházejícím ročním obdobím budou venku 

častěji. U využívání hracích prvků má obavy ze zranění mladších 

dětí, proto je využívají výhradně za doprovodu učitelky. Při vy-

cházce nemá kvalifi kovaná učitelka dítě dobíhat, ale zjednat si 

respekt. Dále paní ředitelka upozornila, že příprava předškoláků 

probíhá dle osnov již od září, a to diagnostikou dítěte, prací s jem-

nou motorikou a teprve potom následuje příprava s pracovními 

listy. Starší děti po obědě nemusí spát, jsou pouze v klidovém 

režimu a poslouchají pohádku, nebo si můžou jít potichu hrát. 

Zajistí se tak klid i pro ostatní děti.

U menších dětí je doporučená a nutná adaptace, tedy dávat dítě 

zpočátku jen na dvě hodiny do školky a postupně přidávat, aby 

nebylo nuceno být hned ve školce celý den.

Vybavení pro hry venku. Obecní úřad by mohl uvažovat 

o doplnění hracího náčiní. Co se týče pohybových her např. 

s míčem, některé děti nemají o hry zájem, nejsou nuceny do her, 

které je momentálně nezaujmou.

Mladších kvalifi kovaných učitelek je málo a je problém je za-

platit.

Rodiče jsou informováni prostřednictvím nástěnky, kde jsou 

měsíční plány činnosti, ukázky prací nebo soupis bodů, co by měl 

umět předškolák. 

Paní ředitelka povede mateřskou školu i v následujícím 

školním roce 2015/2016.  Zápis do školky proběhne v květnu. 

Rodiče stávajících dětí mají možnost rozhodnout se, zda budou 

pokračovat v MŠ v příštím školním roce či nikoli.

Nadále budu za zastupitelstvo komunikovat s paní ředitelkou 

i rodiči tak, aby se předcházelo dalším nedorozuměním. O vývoji 

budu informovat.

Osobně si myslím, že práce v jednotřídce, kde jsou děti 

různého věku a vývoje, není jednoduchá a vyhovět naprosto 

všem požadavkům rodičů je nemožné. Proto je důležitá komuni-

kace. Navrhuji, abychom se společně zaměřili na vylepšení cho-

du školky, než na apely o odstoupení vedení.Tak, aby byly děti 

spokojené a dobře připravené na školu. To je samozřejmě práce 

nejen školky, ale i rodičů. Osobně bych navrhovala, aby se dětem 

nabízelo více kroužků, např. pohybové hry nebo plavání. Založit 

ve školce schránku na anonymní podněty nebo poznámky rodičů, 

kteří nechtějí komunikovat přímo. Andrea Zoulová

JAK SI RODIČE PŘEDSTAVUJÍ FUNGOVÁNÍ MŠ MÁSLOVICE 
– A CO NA TO VEDENÍ ŠKOLKY?

Byla jsem seznámena se zápisem setkání rodičů dětí naší 

školky ze dne 26. 3. 2015. Bohužel jsem nebyla osobně  

přizvána, tak  se jen stručně vyjádřím k některým bodům zá-

pisu, podrobně to probereme  na třídní schůzce s rodiči.

Našim závazným vzdělávacím dokumentem je Rámcový 

vzdělávací  program  předškolní výchovy, který je na inter-

netových stránkách a ze kterého vycházíme.

Všechny pedagogické pracovnice mají požadovanou kvali-

fi kaci a podle výše uvedeného programu pracují. Akce a další 

aktivity školy jsou ovlivňovány organizačními a provozními 

VYJÁDŘENÍ ŘEDITELKY ŠKOLY
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možnostmi školy, které ne vždy umožňují uskutečnit to, co by 

si přáli rodiče nebo i my učitelky. 

Příprava na vstup do základní školy je dlouhodobý proces, 

začíná už u rodičů od narození dítěte. My stavíme na tom, co 

na počátku života do dětí vloží rodiče, to dále rozvíjíme. In-

tenzivní příprava probíhá v posledním roce před vstupem do 

základní školy. Práce na pracovních listech by měla být už jen 

kontrolou, co se děti při manipulaci s konkrétními předměty  

při pozorování, pokusech atd. naučily. Pro mladší děti je častá 

práce na pracovních listech z pedagogického hlediska nevhod-

ná.

Po přečtení zápisu ze setkání jsem nabyla dojmu, že ne 

všichni rodiče a zastupitelé jsou s prací naší školy nespokojeni. 

Ovšem každý má právo na svůj názor a dovolte, abych i já ho 

vyjádřila. Domnívám se, že naše výchovně vzdělávací práce je 

na odborné úrovni, je kvalitní i přínosná dětem.

V čem se cítím  poškozena je to, že je  upozorňováno na věk 

zaměstnanců. Uvědomte si, že všichni jednou zestárnete a to 

neznamená, že začnete pracovat špatně. Naopak zkušenosti 

jsou vždy přínosem ke kvalitnější práci. Osobně si myslím, že 

věk nerozhoduje ani neovlivňuje kvalitu naší práce.

Budu se i nadále snažit vést školu ke spokojenosti dětí  

a pokud to bude možné dle legislativy  vycházet vstříc rodičům 

a spolupracovat s vedením obce.

Pokud se týká pedagogické práce jsem vždy ochotná 

poskytnout rodičům odbornou konzultaci, když mne o to 

požádají, a je pouze na nich, jestli se podle ní  zařídí. 

 Hana Voříšková,  ředitelka mateřské školy

Nabídka časopisů v naší knihovně je poměrně široká. Je 

zaměřena na současné čtenáře. Pokud by byl zájem ze strany 

čtenářů o jiný druh časopisu, je možné se domluvit na jeho 

zařazení do nabídky knihovny. Nabízíme také všechny radniční 

noviny z okolních obcí, některé vycházejí pravidelně jako 

měsíčník nebo dvouměsíčník (Odolena Voda, Kralupy nad Vl-

tavou, Klecany, Libčice nad Vltavou, Líbeznice, Husinec-Řež, 

Větrušice), jiné nepravidelně (Vodochody, Zdiby).

Časopisy ze společenské oblasti jsou především Květy a Story, 

z oblasti bydlení a zahrada zaujmou Dům a zahrada, Náš útulný 

byt, Domov, starší čísla Bydlení a Můj dům, Zahrádkář, Flora, 

Moje krásná zahrada. O vaření jsou Apetit a Cucina Italiana. Pro 

děti je to tradiční Čtyřlístek a různé komiksy. Z ostatních zaujmou 

Psí kusy, Lidé a země nebo Venkov. Oblíbené jsou i sešitové de-

tektivky či rodokapsy. 

Seznam knih z našeho fondu je na webových stránkách. Nejdříve 

jsou knihy, které nemají uvedeného autora (dost časté u dětských 

obrázkových knih), potom následuje v abecedním pořadí podle 

autorů seznam knih z našeho fondu. Kromě toho jsou v knihovně 

k dispozici knihy ze dvou výpůjčních fondů, z knihovny z Mla-

dé Boleslavi a z Říčan. Tyto seznamy na webových stránkách 

zatím nejsou, ale po dohodě s výše uvedenými knihovnami bu-

dou. Nejraději si však čtenáři vybírají knihy přímo v knihovně. 

V případě, že sháníte nějakou konkrétní knihu, napište název kni-

hy a autora na adresu ou@maslovice.cz a já se ji pokusím sehnat. 

Zatím se to ve většině případů zdařilo.  V. Sýkorová 

Z NAŠÍ KNIHOVNY ZÁPIS DĚTÍ DO MATEŘSKÉ ŠKOLY 
proběhne dne 20. května od 13 do 16 hodin. 

Předtím, 6. května si rodiče musí vyzvednout v mateř-

ské škole přihlášku (13-16h). Informace o zápise 

a kritéria pro přijímání dětí do mateřské školy jsou 

vyvěšeny na obou nástěnkách v obci a na webových 

stránkách. 

Jsou knihy plné napětí a vzruchu, které se čtou jedním dechem, 

a jsou i knihy poklidné, které toto postrádají, ale které zato 

pohladí duši. Patří mezi ně kniha M. Hruškové a B. Ludvíka 

Paměť stromů. Je to knižní přepis před časem běžícího seriálu 

stejného názvu a je věnována našim památným stromům. Máme 

jich v naší zemi evidováno celkem asi 17 tisíc a autoři z nich vy-

brali sto třináct stromů z různých koutů naší vlasti, dva z nich 

z našeho okresu. Každý strom je představen krásnou barevnou 

fotografi í doplněnou popisem, u každého je uvedena jeho his-

torie i pověsti, které se k některým vztahují. Je to na příklad 

pověst o tisu pod hradem Pernštejnem, který se zazelenal ze 

suché poutnické hole, nebo o svatováclavském dubu u Stochova, 

který podle pověsti sázela kněžna Ludmila na paměť narození 

svého vnuka, budoucího knížete Václava, na dubu u Vonoklas 

zase podle pověsti odpočíval bájný karlštejnský havran, který 

nosil zprávy z Karlštejnu do pražského Hradu. Kniha prozrazuje 

hlubokou lásku, kterou autoři cítí ke stromům a kterou se snaží 

přenést na čtenáře. K hlubšímu přemýšlení o vztahu člověka ke 

stromům může posloužit i tento citát z uvedené knihy: „Člověk 

byl prý prach a v prach se obrátí. Miliony, miliardy lidí se po 

miliony let obracejí v prach. Lze tedy říci, že není ani kousek 

půdy na této planetě, v níž bychom nenašli v prach obráceného 

člověka. Pak lze tedy bez větší básnické nadsázky říci, že stro-

my žijí z našich a na našich v prach obrácených tělech. Stromy 

vyrůstají z nás. Není to nic hrůzného. Lze to říci i jinak: naše 

smrt je pouhá výměna lidského těla za kmen stromu. Jsme stro-

my a stromy jsou my.“

Knihu doporučuji každému, kdo si rád najde chvilku 

k přemýšlení o věcech, které nás přesahují. Najdete ji i v naší 

obecní knihovně. 

Četli jste také v poslední době nějakou knihu, která vás zau-
jala? Nebo máte oblíbenou knihu již z mládí? Napište o tom do 
zpravodaje.                                                                              v-ch-

KNIHA, KTERÁ MĚ ZAUJALA
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Tentokrát můj text bude trochu jiný. Chtěla bych se podělit 

s tím, že i když určitě není vše růžové, jsou tu důvody k rados-

ti. Vážím si toho, že zastupitelstvo dalo důvěru několika mým 

návrhům, a že jednotliví zastupitelé přichází se svými nápady. 

Nasazení zastupitelů mi tu připadá docela obdivuhodné. O we-

bové stránky se nyní stará Vojta Poláček – průběžně je ve spolu-

práci se starostkou doplňuje o starší i nové dokumenty, aktuální 

zprávy a připravuje zpřehlednění struktury webu, který je čím 

dál důležitějším zdrojem informací. Díky za to.

Také zpravodaj se dále vyvíjí a je to dobře. Velkou zásluhu na 

jeho již dvacetileté existenci má hlavně redaktor V. Chalupný. 

Nyní zastupitelstvo schválilo statut zpravodaje s pravidly jeho 

vydávání, která navazují na stávající praxi a přináší pár novinek. 

Redaktor zůstává, nová je redakční rada, jejíž úkoly a složení je 

popsáno na jiném místě Lenkou Chadimovou.  Za zájem a ocho-

tu těch, kteří se dobrovolně do její činnosti zapojili, patří zvláštní 

dík. Cílem je, aby se rozšířil počet přispěvatelů a rubrik, aby se 

do přípravy zapojilo víc lidí. Čas ukáže, zda se to podaří. Vedle 

hospody jsou zpravodaj a webové stránky pravými místy, kde 

lze informovat ostatní a zapojovat je.  Za redakční radu se těším 

na vaše příspěvky.

Zastupitelstvo schválilo můj návrh na provedení kontroly in-

vestice v lokalitě 1/6 fi nančním a kontrolním výborem. Kontrola 

bude jakousi pomyslnou tečkou za největší investicí obce za 

poslední roky, jejíž přípravy začaly už v roce 2007 a vyvrcholily 

prodejem posledního pozemku v loňském roce.

Obec také zaštítila debatu s rodiči na téma mateřské školy (více 

v článku Andrey Z.). Vím o tom, že akce nenaplnila očekávání 

některých rodičů. Věřím ale, že nešlo o poslední jednání na téma 

MŠ a na akci jsem ocenila především to, že rodičům umožnila 

u kulatého stolu projevit názor. Přítomní zastupitelé byli v roli 

diváků, ze setkání byl udělán výstup, se kterým byla seznámena 

paní ředitelka. Důležité je, aby školka fungovala dobře, o to se 

musí zasadit všichni, kteří mohou. Díky patří všem, kteří pomoh-

li s organizací, rodičům za hojnou účast a jejich názory, Andree 

Zoulové a paní ředitelce Voříškové za ochotu vést dialog.

A nakonec mi připadá skvělé, že se zde udržují a zakládají nové 

tradice (díky, Pavle Šertlere, žes nám to přišel v pondělí vysvětlit), 

že se sejde dost dobrovolníků pro úklid obce a okolí, že spousta 

lidí udržuje krásné své zahrádky, ale i pozemky kolem plotů, že 

mnoho lidí vypomůže při akcích, a vůbec, že to tu žije, jak o tom 

jinde píší Petr Olbert, Pavel Šertler nebo Hanka Švitorková. 

Škoda jen, že tu teď není fotbal, zahrádkáři, rybáři. Přála bych si, 

aby iniciativ obyvatel a spolků bylo co nejvíce a obec je i nadále 

hrdě podporovala (byť mají lebku ve znaku).  

 Kateřina Vojtíšková

PODĚKOVÁNÍ

Ráda bych vás všechny tímto pozvala na několik akcí, které se budou konat během května a června:

� 16. 5. Pěší výlet na zámek Veltrusy – půjdeme pěšky z Máslovic na Dol, pak přívozem do Libčic, z Libčic vlakem do 

Nelahozevse, z Nelahozevse pěšky na zámek a ze zámku pěšky podél Vltavy zpět do Máslovic (pěší délka výletu cca 15km).

� 13. 6. Diskotéka El Paso v Klecanech – diskotéka je nově zrekonstruovaná, tak ji jdeme vyzkoušet. Tímto zvu srdečně 

všechny, kdo se chtějí pobavit a zatancovat si. Před diskotékou si zajdeme dolů do salónku na večeři.

� 20. 6. Máslovický fotokoláč – vzhledem k tomu, že mám doma spoustu fotek z posledních let z různých akcí, kterých se 

účastnili obyvatelé Máslovic, rozhodla jsem se uspořádat výstavu fotek. Aby výstava byla pokud možno co nejvíce ucelená, ráda 

bych Vás požádala o vyhledání a zapůjčení fotek, na kterých jsou občané Máslovic – je jedno, jakého jsou fotky stáří –fotky naší 

obce, fotky obyvatel, fotky z různých akcí, které se konaly dříve i „dnes“, fotky občanů, kteří již mezi námi bohužel nejsou, fotky 

ze Šlapáčka, fotky z různých brigád, fotky ze sportu, kroniku obce, prostě fotky, na kterých je zachyceno dění v naší obci. O fotky 

se nemusíte bát, budou naskenovány a vytištěny, originální fotky Vám zase budou vráceny, abych předešla jejich poškození či 

ztrátě… Akce se bude konat venku na hřišti a pouze za hezkého počasí. Tuto akci bych ráda spojila s příjemným posezením venku 

u udírny. Budu moc ráda, pokud si uděláte trochu času a najdete fotky, které byste mi mohli zapůjčit – předem moc děkuji! 

Krásné jarní dny,  Hana Švitorková

NEJBLIŽŠÍ AKCE MALÉHO ROZSAHU

Na veřejném zasedání zastupitelstva obce byla dne 2. dubna 

2015 schválena redakční rada ve složení Kateřina Vojtíšková, 

Andrea Zoulová, Lenka Chadimová, Petr Olbert a Josef Břečka. 

Předsedkyní redakční rady je Kateřina Vojtíšková.  Rádi bychom 

vás touto cestou seznámili s činností a funkcí redakční rady. 

Redakční rada se bude scházet po uzávěrce každého čísla zpra-

vodaje a bude především hodnotit obsahovou stránku zpravodaje, 

posuzovat sporné příspěvky či úpravy článků a konzultovat je 

s redaktorem ještě před vydáním každého čísla. Dále bude jejím 

úkolem projednávat stížnosti, podněty a návrhy ve věci obsahu 

a grafi cké úpravy zpravodaje a své stanovisko k nim předá k pro-

jednání zastupitelstvu. Bude se zabývat i připomínkami a návrhy 

čtenářů a doporučovat redaktorovi konkrétní návrhy, které by 

přispěly ke zvýšení kvality a popřípadě rozšíření zpravodaje 

o další rubriky.

Věříme, že naše činnost přispěje k tomu, aby občané přispívali 

svými názory a články na jakékoli zajímavé téma. 

 Za redakční radu Lenka Chadimová

SEZNÁMENÍ S NOVOU REDAKČNÍ RADOU A JEJÍMI ÚKOLY  



8

K názvu článku mě inspirovala stejnojmenná kniha Aloise 

Jiráska, popisující cestu poselstva krále Jiřího z Poděbrad po 

evropských panovnických dvorech, při které se Češi dostali až 

na mys Finisterre, považovaný tehdy za konec světa, za kterým 

na západ je už jen moře. Moje cesta „na konec světa“ byla trochu 

delší. Vedla na Nový Zéland.

Měl jsem odlétat 2. února 2009 letadlem společnosti British 

Arwais v 18.20 přes Londýn a odtud v 19.30 do Hongkongu 

a přes Sydney do Auclandu. Pro 15 cm sněhu však londýnské 

letiště Heathrow nepřijímalo.  Na British Airwais  teď bylo, aby 

sehnali náhradní let.  Nakonec se to podařilo a kolem 20. hodiny 

jsme odletěli společností Korean Air. Čekal nás let dlouhý 8 253 

km do hlavního města Jižní Koreje Soulu.

   Let trval 10 hodin, přičemž jsme přeletěli několik časových  

pásem v celkovém rozsahu osmi hodin. Podle středoevropské-

ho času  jsme přistáli v Soulu v 6 hodin ráno 3. února 2009, ale 

tamější  čas ukazoval 2 hodiny odpoledne 3. února 2009. Nebylo 

divu, letěli jsme stále na východ proti slunci. Letěli jsme kolem 

Moskvy přes celé Rusko na Ural,  nad západní Sibiří a Sajanskými 

horami a až nad jezerem Bajkal jsme se stočili k jihu a překročili 

mongolskou hranici.  Přes východní část Mongolska jsme přelé-

távali nad Čínou v oblasti někde severně nad Pekingem. Dostali 

jsme se k Žlutému moři a přes ně do Soulu. Přistáli jsme před ním 

doslova z moře. Je tam ostrov, na kterém Korejci vybudovali letiš-

tě u příležitosti pořádání letních olympijských her v roce 1988. 

Letištní hala je architektonicky řešena v charakteristické podobě 

typického korejského  živočicha - želvy. Měli jsme sice před dal-

ším letem čtrnáctihodinovou pauzu, ale netoužil jsem se vydat 

do dost vzdáleného Soulu viditelného až na obzoru. Byl jsem 

poprvé v Asii a nechtěl jsem riskovat. A tak jsem zůstal na letišti 

a připravoval se na cestu dál. Letiště mi připadalo jako každé jiné 

poměrně nově vystavěné. Neshledával jsem ani mnoho rozdílu 

mezi Evropou a Asií. Kromě personálu bych snad ani nepoznal, 

kde jsme.  Prostě tu bylo všechno, co můžete vidět všude  jinde 

na  velkých mezinárodních letištích. Unifi kovaný svět staveb ze 

železobetonu, oceli a skla. 

Konečně kolem 20. hodiny večerní místního času jsme ze Sou-

lu mohli pokračovat do australské Sydney. Bylo to dalších 8 750 

km a 11 hodin v letadle bez  mezipřistání. I na této trase jsme  

znovu cestovali s korejskou leteckou společností a jejich perso-

nálem. Podávala se jídla dvojího druhu – asijského (korejského) 

či evropského typu. Cesta byla příjemná a vcelku rychle utekla. 

Mezi mraky  byly vidět  četné drobné  zelené ostrovy v Korálo-

vém moři u Papuy - Nové Guinei. V letadle jsme strávili dalších 11 

hodin. V Sydney jsme přistáli kolem 7. hodiny ranní, byla středa 4. 

února  2009. Z Prahy jsme měli za sebou let dlouhý 16 823 km.

Poslední úsek letu do Auclandu na Novém Zélandu odstarto-

val  téhož dne  v 14,35 hod. za teplého slunného odpoledne. Letím 

již s novozélandskou společností. Je to mé první setkání s Novo-

zélanďany. Zatím vidím v personálu letadla vesměs bělochy. Ve 

spolucestujících vidím již několik Maorů, původních obyvatel  

Nového Zélandu. Ale letí s námi i Asiaté. Letadlo se z ranveje 

vzneslo nad proslulou zátoku v Sydney, kde jí  uprostřed domi-

nuje  Sydneyská světoznámá opera. Je to bílá stavba zasazená 

v modré hladině uzavřené zátoky ze stran obklopená zelenými 

břehy města s květinami a s bílými stavbami domů. 

Přes Tasmanské moře míříme k novozélandské metropoli Auc-

klandu, vzdálené asi 2 500 km. Let trval 2 hodiny 40 minut. Letěli 

jsme opět proti času na východ. Vznesli jsme se ve 14.35, ale při-

stáváme v 15.15. Překonali jsme tak dvouhodinové časové pásmo. 

V celkovém součtu jsme z Prahy uletěli vzdálenost asi 19 323 km. 

To je skoro polovina obvodu zeměkoule na rovníku. Pokud jsem 

dobře počítal , tak jsem strávil mezi Prahou a Aucklandem na ces-

tě  44 hodin a 15 minut, ale čistého pobytu v letadle bylo  22 hodin 

a 40 minut. Mám před sebou poznávání  devadesáté deváté země  

ve svém cestovatelském životě. Welcome to the New Zealand!     

 Josef Břečka

Z ČECH AŽ NA KONEC SVĚTA

Kukačky jako ptáci, kukačky jako hodiny, kukačky jako květi-

na – ve všech těchto podobách se s nimi návštěvníci muzea sezná-

mí na současné výstavě v našem muzeu. 

Ptáka kukačku málokdy v přírodě spatříme, neboť je plachý 

a nepokojný. Často ale na jaře uslyšíme jeho hlas, ono typické 

kukání. To vydávají jen samci, samice vyluzují jen bublavý trylek. 

Výstava nám přiblíží způsob jejich života.

 Zavřít kukačku do hodin, aby kukáním počítala hodiny, napadlo 

hodináře již v 17. století, ovšem hlavní doba obliby kukačkových 

hodin spadá do století devatenáctého. Muzeum vystavuje dvoje 

velmi cenné kukačkové hodiny z 19. století a další z pozdější doby.  

Kuriozitou jsou bezpochyby i hodiny kukačky v malé skleněné 

„placatici“. Návštěvníci mají také možnost se na výstavě seznámit 

s technickým řešením toho pravidelného kukání.   

Muzeum vás také poučí o tom, že kukačky máme i v říši rost-

linné a to v čeledi vstavačovitých. Vstavač kukačka roste roztrou-

šeně na sušších loukách a okrajích lesů a kvete hezkým květem v 

květnu a červnu. Každý návštěvník se může na chvilku stát kukač-

kou v okénku hodin, které specielně pro tuto výstavu vyrobil Jirka 

Švarc. Srdečně vás zvu k návštěvě výstavy. 

Muzeum je otevřené každou sobotu, neděli a svátky. Poslední 

neděli v květnu, tj. 31. je možná návštěva muzea pro máslovické 

občany v době od 16 do 17 hodin zdarma. Na jiné dny si máslo-

vičtí občané mohou (vždy v úterý v úředních hodinách) zakoupit 

do muzea jednotnou zlevněnou vstupenku (platná do konce roku) 

v ceně 10 Kč na osobu.  V. Sýkorová 

KUKAČKY V NAŠEM MUZEU
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Tak jako každý rok i letos se na koledu scházíme v osm 

hodin ráno u zrcadla, v zatáčce ulice Pražská. Opět se sešly 

dva týmy – „mladý“ a „starý“. Nejdříve proběhlo podání 

ruky s přáním veselých Velikonoc a přišlo na hodnoce-

ní našich hodovaček. Starý tým se prezentoval suchými, 

povadlými a komerčními proutky, pročež nemohl kon-

kurovat našim pružným a pevným prutům v bio kvalitě. 

Skóre 1:0 pro mladý tým. Důležitou součástí bývají také 

naše alegorické vozy. Bohužel, plechové slepici starých 

nemůžeme konkurovat, a to i když se Kryštof všemož-

ně snažil naší kárku zkrášlit pentlemi. Marně, starý tým 

srovnává skóre na 1:1. Máme pro příště co napravovat. 

Vyrážíme. 

Mladý tým za doprovodu ještě mladších potomků, 

vyzbrojený čerstvě pečeným chlebem se sádlem, chodí 

podle již zavedené trasy. Všude nás vítají s otevřenou náru-

čí a úsměvem na tváři, za svitu ranního sluníčka. Bohužel 

jsme letos museli oželet zastávku u paní Chadimové 

(kde bývá skvělý bůček) a paní Kukelkové (voňavé teplé 

párečky). Přestože jsme s tím původně ani moc nepočítali, 

vydali jsme se také na sever, do nové zástavby. Počasí se 

najednou zbláznilo a začalo mohutně sněžit. Nadílka nám 

vnukla myšlenku, zda nepožádat obecní úřad o dotace na 

hrabla. I když jsme trpěli zimou, byli jsme rádi, že jsme 

poznali nové tváře naší obce. 

Po dobytí severního pólu jsme se vydali opět na jih. 

Naše malé potomstvo nás tady opouští – sice zmrzlé, ale 

spokojené. Cestou na jih nás zas potkalo něco nečekané-

ho. Zkřehlým a promrzlým nám hostitel Fanda rozdělal 

ohníček. Spokojeně jsme u něj postáli a zahřívali se jak 

zvenčí tak i zevnitř. Díky. Fanda tímto získává řád Zlatého 

velikonočního vejce. Zjišťujeme, že opět do poledne nesta-

číme obejít celou ves a nestíháme ani zajít na Dol. Tady 

starý tým vítězí a ujímá se vedení 2:1. Scházíme se pak 

v místním hostinci, blahopřejeme si navzájem, že jsme 

přežili a pochutnáváme si na čerstvě připravené vajíčko-

vé pomazánce. Nejmenovaný člen družstva mladých drží 

nejdéle a stává se tak nekorunovaným tahounem letošních 

Velikonoc. Tím srovnává skóre na 2:2.

Závěrem chci poděkovat všem zúčastněným za to, že 

chodili, hodovali, pohostili a Velikonoce na Máslovicích 

byly opět veselé. Petr Olbert

VELIKONOCE OPĚT VESELÉ

se uskuteční v sobotu 18. července. Relativně je 

tento termín daleko, ale někteří plánují již dovolené 

nyní, tak je dobré si tuto, myslím, příjemnou akci při-

pomenout již teď. Záměrně jsem zvolila název „poho-

dová jízda“ místo „pohodový závod“, protože slůvko 

závod některé odrazovalo. Kdo ale bude chtít závodit, 

bude mít samozřejmě příležitost jako v předchozích 

ročnících. Dáváme však možnost i těm, kteří se budou 

chtít jen tak pohodově projet po Vltavě bez závodní-

ho adrenalinu. Formulář přihlášky bude od počátku 

května umístěn na našich webových stránkách v sekci 

Akce.  V. Sýkorová 

POHODOVÁ JÍZDA NA LODÍCH BOHNICE-MÁSLOVICE

odběr BRO (biologicky rozložitelného odpadu) tzv. bioodpadu pro máslovické občany zcela zdarma. Pod-

mínka je vlastní dovoz do areálu farmy v ulici Na Vartě 75.

�  Co je možné kompostovat: tráva, seno, sláma, piliny, listí, zemina, dřevní štěpka, zbytky zeleniny, ovoce, 

chlévský hnůj, květiny, dřevní odpad po domluvě.

Odpad jiného druhu není žádoucí a bude navrácen zpět. 

Svoz většího množství bioodpadu naší technikou je možný po vzájemné domluvě.

�  Otevřeno: pátek:  7:00-18:00,  sobota:  8:00-17:00 nebo dle vzájemné domluvy

�  Bližší informace na telefonu 777744332,  info@dobrafarma.cz, www.dobrafarma.cz

KOMPOSTÁRNA DOBRÁ FARMA MÁSLOVICE NABÍZÍ 



Na vědomost se dává….
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12702. Vychází šestkrát do roka. Uzávěrka tohoto čísla je 20. 4. 

2015. Sazba Daniela Kramerová. Uveřejněné příspěvky nevyja-

dřují vždy názor obecního úřadu.

Pište do zpravodaje!
Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organizacích děje, co 

se vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali nebo s čím nesouhlasíte 

a nebo napište, co byste chtěli vědět, o čem by se mělo také psát. Uzá-

věrka příštího čísla je 14. června 2015. Příspěvky můžete předávat do 

schránky obecního úřadu nebo p. Chalupnému či posílat mailem na 

adresu: ou@maslovice.cz
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 Společenská kronika  

Tentokrát máme mezi jubilanty samé mužské. Když je seřadíme podle dosaženého věku, 

vévodí jim svými 85 lety pan Miloslav Cinkl (24.3.), 

následovaný panem Vítězslavem Machačkou se 75 lety (28.3.) 

a sedmdesátiletým panem Václavem Panochou (8.3.). 

Řadu jubilantů uzavírají dva čerství šedesátníci a to pánové Jaromír Jeřábek (12.3.) 

a Pavel Maixner (3.4.). 

Všem přejeme do dalších let hodně zdraví a životní pohody.

Diamantovou svatbu, toto vzácné výročí šedesátiletého manželského soužití, 

oslavili dne 20. března manželé Jarmila a Antonín Marvanovi. 
Blahopřejeme jim k tomuto vzácnému svátku a do dalších let přejeme zdraví a spokojenost.  

Do svazku obce vítáme nového nejmladšího občánka Lukáška Fischera, 

kterého přinesl jeho mamince Kláře Kolenáčové čáp dne 24.března. 

Přejeme mu dlouhý a šťastný život.

Chtěli byste darovat či prodat 

něco, co již nepotřebujete a 

někdo by rád upotřebil? Nebo 

naopak sháníte něco, co se běž-

ně nesežene? Využijte nabídky 

inzerovat zdarma v nové rubrice 

bazar již v příštím čísle. 

BAZARAKCE V OKOLÍ: 
� 25. 4. Měšický jarmark

�   5. 5. Úča musí pryč, Divadlo Verze, 

    Kulturní dům Kralupy

� 10. 5. Slavnostní koncert v kostele 

    v Klecanech

� 19. 5. Noc kostelů 

� 24. 5. Cyklistický závod XCO Beckov u Klíčan  

� 3. – 7. 6. Dny Kralup


